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Protokół nr 5 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

 w dniu 10 kwietnia 2019 roku 
(Sala Błękitna, Urząd Marszałkowski w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 
Posiedzenie prowadził Piotr Bańka, Przewodniczący Komisji. 
Członkowie Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia zgodnie z listą obecności 
(załącznik nr 1 do protokołu). 
W posiedzeniu wzięli goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do protokołu). 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Rozpoczęcie prac nad przygotowaniem strategii w zakresie ochrony zdrowia – 
Regionalnego Programu Zdrowotnego. 
3. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 
4. Sprawy różne. 
 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka rozpoczął posiedzenie Komisji. Stwierdził 
quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez Komisję. Powitał 
wszystkich obecnych na posiedzeniu - członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia przesłany drogą listowną 
i mailową. Zapytał, czy ktoś ma uwagi bądź propozycje zmian do przedstawionego 
porządku posiedzenia? 
Radny Jan Kawulok poinformował, że uzyskał informacje od pełniącego obowiązki 
Dyrektora Śląskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ, że nie będzie mógł uczestniczyć 
w dzisiejszym posiedzeniu Komisji. Pan Dyrektor przeprasza za swoją nieobecność i 
jednocześnie prosi o przesunięcie zaplanowanego na dzisiaj spotkania na kolejne 
posiedzenie, w którym chętnie weźmie udział. W związku z powyższym propozycja 
zmiany porządku posiedzenia polegająca na wykreśleniu punktu: „Finansowanie 
szpitali w województwie śląskim – spotkanie z Dyrektorem Śląskiego Oddziału 
Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia”.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka wobec braku innych zgłoszeń przeczytał 
porządek posiedzenia po zmianach: pkt.1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
pkt. 2. Rozpoczęcie prac nad przygotowaniem strategii w zakresie ochrony zdrowia – 
Regionalnego Programu Zdrowotnego. pkt.3. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku 
Województwa Śląskiego. pkt. 4. Sprawy różne. Następnie poddał porządek pod 
głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:18) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 
Ad. 2 
Rozpoczęcie prac nad przygotowaniem strategii w zakresie ochrony zdrowia – 
Regionalnego Programu Zdrowotnego. 

Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przypomniał, że punkt dotyczący rozpoczęcia 
prac nad przygotowaniem strategii w zakresie ochrony zdrowia został zaproponowany 
do planu pracy Komisji przez Panią Dyrektor Barbarę Daniel. W dniu dzisiejszym 
Wydział przedstawi zarys programu. Pani Dyrektor przygotowała prezentację na 
dzisiejsze spotkanie.  
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p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel omówiła w formie prezentacji 
multimedialnej informację na temat rozpoczęcia prac nad przygotowaniem strategii w 
zakresie ochrony zdrowia – Regionalnego Programu Zdrowotnego (wydruk 
prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka podziękował Pani Dyrektor za prezentację. 
Następnie zwrócił się do Radnych, czy są jakieś pytania do Pani Dyrektor. Wobec ich 
braku poprosił o przesłanie prezentacji dla członków Komisji. Nawiązując do tematu 
posiedzenia przedstawił pismo Wicemarszałka Województwa Śląskiego z 
dn. 10.04.2019 r. (ZD-N.9024.15.8.2018; ZD-NiP.ZD.00116/19) w sprawie zaproszenia 
przedstawicieli Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia do wzięcia udziału w 
warsztacie wyjazdowym organizowanym w dniach 13 – 14 maja br. w ramach prac nad 
„Regionalną Polityką Zdrowia Województwa Śląskiego”. Prośba o wytypowanie 
sześciorga przedstawicieli.  
Zainteresowanie udziałem w warsztacie zgłosili: Piotr Bańka, Klaudiusz Komor, 
Urszula Koszutska, Alina Nowak, Dariusz Iskanin, Lucyna Ekkert.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka poddał zgłoszone kandydatury pod 
głosowanie.  
Wynik głosowania: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Wniosek: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku wytypowała do udziału w warsztacie wyjazdowym 
organizowanym w dniach 13 – 14 maja br. w ramach prac nad „Regionalną 
Polityką Zdrowia Województwa Śląskiego” następujących przedstawicieli: 

 Radnego Piotra Bańkę, 

 Radnego Klaudiusza Komora, 

 Radną Urszulę Koszutską, 

 Radną Alinę Nowak, 

 Radnego Dariusza Iskanina, 

 Radną Lucynę Ekkert. 
 
Ad. 3  
Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania projektów uchwał na 
najbliższą sesję Sejmiku, skierowanych do Komisji celem zaopiniowania z druków: 
VI/60, VI/61, VI/72, VI/75, VI/76, VI/77 i VI/78. Pierwszy projekt w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Tychy. Na podstawie stosownych przepisów Sejmik 
Województwa Śląskiego udziela z budżetu Województwa Śląskiego na 2019 rok 
pomocy finansowej Miastu Tychy w formie dotacji celowej w kwocie 5 274 617 zł z 
przeznaczeniem na zakup aparatury medycznej dla Megrez Sp. z o.o. §2: 
Szczegółowe warunki udzielenia dotacji oraz zasady rozliczenia środków finansowych 
określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy Województwem Śląskim a Miastem 
Tychy. §3: wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Śląskiego. §4 
uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
Wicemarszałek Województwa Śląskiego Dariusz Starzycki wyjaśnił, że to 
realizacja zobowiązań poprzedniego Zarządu w ramach sprzedaży tego szpitala.  
Radna Renata Caban zapytała, na co jest przeznaczone te 5 mln zł? 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka odpowiedział, że na zakup aparatury. Chodzi 
o udzielenie pomocy jednostce samorządowej - Miastu Tychy.  
Wicemarszałek Województwa Śląskiego Dariusz Starzycki uzupełnił, że w 
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ubiegłym roku była przelana pierwsza kwota. Łącznie to około 16 mln zł.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka wobec braku dalszych pytań przeszedł do 
głosowania i zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Miastu Tychy (druk VI/60).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania projektu uchwały 
zawartego na druku VI/61 w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Cieszyńskiemu. Na podstawie stosownych przepisów Sejmik Województwa 
Śląskiego w §1 udziela z budżetu Województwa Śląskiego na 2019 rok pomocy 
finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu w formie dotacji celowej w kwocie 3 000 000 zł 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą: 
„Utworzenie kompleksu leczenia chorób zakaźnych i chorób płuc w Szpitalu Śląskim 
w Cieszynie”. §2: Szczegółowe warunki udzielenia dotacji oraz zasady rozliczenia 
środków finansowych określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy 
Województwem Śląskim a Powiatem Cieszyńskim. §3: wykonanie uchwały powierza 
się Zarządowi Województwa Śląskiego. §4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
Wobec braku pytań przeszedł do głosowania i zapytał, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu   (druk VI/61).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania kolejnego projektu 
uchwały na druku VI/72 w sprawie określenia zadań, na które Województwo Śląskie 
przeznacza w 2019 roku środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. Na podstawie stosownych przepisów Sejmik Województwa 
Śląskiego w §1 przeznacza ustalone według algorytmu środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację poniższych zadań Samorządu 
Województwa Śląskiego w 2019 roku. Punkt 1. dofinansowanie kosztów tworzenia i 
działania zakładów aktywności zawodowej. Punkt 2 dofinansowanie robót 
budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 7 lipca 1994 roku – Prawo 
budowlane (Dz. U. z 2017 r. ) dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku 
z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów, zgodnie z 
załącznikiem do niniejszej uchwały. §2: wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 
Województwa Śląskiego. §3 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W załączniku 
do uchwały jest rozbicie kwot na poszczególne jednostki: Polskie Stowarzyszenie na 
Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Cieszynie, Wojewódzki 
Szpital Specjalistyczny im. Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie i Powiatowy 
Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czeladzi. Łączna kwota 1 763 402,11 zł. 
Dofinansowanie kosztów tworzenia i działania zakładów aktywności zawodowej w 
łącznej kwocie 2 866 741,20 zł. Dofinansowanie kwotą 2 690 824,69 zł robót 
budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych w związku 
ze złożonymi do 30 listopada 2018 r. wnioskami. Następnie zwrócił się do Radnych, 
czy są pytania? 
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Radna Urszula Koszutska zwróciła uwagę, że zawsze przy tej uchwale była lista 14 
zakładów i kwota, która była przeznaczana. W tej chwili tego nie ma.  
p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel odpowiedziała, że nie było tej listy 
dołączanej ale jest ona dostępna i nie ma problemu z jej udostępnieniem. Mamy 14 
zakładów aktywności zawodowej, najwięcej w kraju i w każdym pracuje określona 
liczba osób niepełnosprawnych. Kwota dla każdego zaz-u wynika z ilości 
zatrudnionych osób niepełnosprawnych razy kwota, która wynika z ustawy. 
Wydrukowanie listy i dostarczenie Radnym nie jest żadnym problemem. Pani Dyrektor 
poinformowała, że przed chwilą odbyła się Komisja Budżetu, gdzie zwrócono uwagę 
by nieco zmienić konstrukcję uchwały. Po przedyskutowaniu problemu z Radcą 
prawnym projekt będzie przedstawiony Panu Przewodniczącemu po korekcie.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka uściślił, że treść się nie zmieni - chodzi tylko o 
kwestię redakcyjną uchwały. Wobec braku pytań przeszedł do głosowania i zapytał, 
kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie określenia zadań, na które 
Województwo Śląskie przeznacza w 2019 roku środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/72).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania kolejnego projektu 
zawartego na druku VI/75 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nr 3 w 
Rybniku umowy dzierżawy powierzchni budynków Zakładu, na czas oznaczony 10 lat, 
z przeznaczeniem na zainstalowanie i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej oraz 
bezpłatnego dostępu do internetu. Na podstawie stosownych przepisów Sejmik 
Województwa Śląskiego w §1 wyraża zgodę na zawarcie przez Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nr 3 w 
Rybniku w trybie przetargowym umowy dzierżawy powierzchni budynków Zakładu, 
położonych na nieruchomości w Rybniku przy ul. Energetyków 46, na czas oznaczony 
10 lat, z przeznaczeniem na zainstalowanie i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej 
oraz bezpłatnego dostępu do internetu. §2: wykonanie uchwały powierza się 
Zarządowi Województwa Śląskiego. §3 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
Na posiedzeniu są obecni przedstawiciele Szpitala w Rybniku – jeżeli są jakie pytania, 
uwagi można je zgłosić. Ze swojej strony zwrócił uwagę na szybki rozwój technologii.  
Wobec braku pytań przeszedł do głosowania i zapytał, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Wojewódzki Szpital 
Specjalistyczny nr 3 w Rybniku umowy dzierżawy powierzchni budynków 
Zakładu, na czas oznaczony 10 lat, z przeznaczeniem na zainstalowanie 
i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej oraz bezpłatnego dostępu do 
internetu (druk VI/75).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania kolejnego projektu w 
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sprawie zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Śląskiego (druk 
VI/76). Są w projekcie punkty dotyczące Komisji Zdrowia, wynikające z podjętych 
uchwał: jest między innymi  pomoc finansowa dla Powiatu Cieszyńskiego. Jest też 
punkt dotyczący Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii w Bystrej – wykreślenie 
przedsięwzięcia w związku nieotrzymaniem dofinansowania ze środków unijnych. W 
punkcie 9 jest przedsięwzięcie z RPO, Działanie 10.1 Infrastruktura ochrony zdrowia 
projekt pn. „Optymalizacja zabezpieczenia prognozowanych potrzeb na świadczenia 
hospitalizacyjne w zakresie chorób układu oddechowego w Województwie Śląskim 
poprzez przebudowę, modernizację oraz doposażenie kompleksu budynków na 
potrzeby oddziałów pulmonologicznych, z pododdziałem chemioterapii nowotworów 
Centrum (zwiększa się limit wydatków majątkowych w roku 2019 o kwotę 2 892 791 
zł. zmniejsza się w roku 2020 o 131 607 zł. Równocześnie dokonuje się zmiany kwoty 
limitu zobowiązań z 2 251 251 zł na 5 012 435 zł. Poprosił i wyjaśnienie w kwestii 
przedsięwzięcia.  
p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel wyjaśniła, że jeśli chodzi o Szpital w Bystrej 
złożono dwa projekty do Działania 10.1. Jeden projekt otrzymał dofinansowanie, drugi 
jest jeszcze na liście rezerwowej. Szpital przesłał aktualny harmonogram i kwoty są 
dopasowywane do przedstawionego przez Szpital harmonogramu. Nic nie jest 
zabierane. Poruszamy się cały czas tej samej kwocie, która była zarezerwowana. 
Szpital po podpisaniu umowy uaktualnił harmonogram realizacji inwestycji i tylko to 
zmieniamy w poszczególnych latach – dopasowujemy do tego, co szpital jest w stanie 
wykonać.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zapytał, czy punkt 10 wygląda podobnie – też 
jest przesunięcie? 
p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel wyjaśniła, że jeśli chodzi o Szpital w 
Bytomiu sytuacja jest dokładnie taka sama.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka uściślił, że chodzi o przesunięcie kwoty z roku 
2019 na 2020. Następnie zwrócił się do Radnych, czy mają pytania bądź uwagi? 
Wobec ich braku przeszedł do głosowania i zapytał, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/76).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania kolejnego projektu 
zawartego na druku VI/77. To są zmiany w budżecie, które wiążą się z WPF i tymi 
zmianami przed chwilą omawianymi. Wobec braku pytań przeszedł do głosowania i 
zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wynik głosowania: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku, przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
Województwa Śląskiego na 2019 rok (druk VI/77).  
 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do omawiania ostatniego projektu 
uchwały zawartego na druku VI/78 w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych 
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dla Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2019. Na podstawie stosownych 
przepisów Sejmik Województwa Śląskiego w §1 Zaciąga się kredyty długoterminowe 
w łącznej wysokości 128.079.607 zł, zwane dalej „kredytami”. 2. Kredyty przeznacza 
się na finansowanie w 2019 roku zadań. Jeśli chodzi o Komisję Zdrowia jest tutaj: 
Rozbudowa SP ZOZ „REPTY” Górnośląskiego Centrum Rehabilitacji im. gen. Jerzego 
Ziętka w Tarnowskich Górach. Pozostałe punkty dotyczą: Planetarium, zakupu i 
modernizacji nieruchomości zabudowanej budynkiem, położonej w Katowicach przy 
Pl. Sejmu Śląskiego 1 oraz spłaty wcześniej zaciągniętych zobowiązań Województwa 
Śląskiego z tytułu kredytów bankowych. W uzasadnieniu określono, że kwota 
10.047.919 zł  jest na te trzy projekty. Następnie Przewodniczący zwrócił się do 
Radnych, czy są jakieś pytania?  
Radny Michał Gramatyka zauważył, że w ostatnim wywiadzie Pan Marszałek 
powiedział, że nie będzie kupował tego budynku. Wobec czego nasuwa się pytanie 
czy głosować teraz w sprawie tej uchwały.  
Radny Jan Kawulok zasygnalizował, że temat był poruszony na Komisji Budżetu. 
Pani Skarbnik zwracała uwagę, że dopóki nie ma zmiany w uchwale budżetowej to jest 
to konieczne. To jest uchwała o kredycie zgodnie z budżetem.  
Radny Michał Gramatyka zaproponował zdjęcie projektu uchwały do momentu, kiedy 
nie poznamy ostatecznej decyzji.  
Radny Jan Kawulok poinformował, że na Komisji Budżetu wszyscy głosowali za.  
Radna Urszula Koszutska zaproponowała wstrzymanie się z głosowaniem w sprawie 
tego projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zauważył, że uwzględnił punkt w związku z 
tym że dotyczy rozbudowy SP ZOZ „Repty”. Nie ma obowiązku głosowania w sprawie 
tego projektu uchwały. Projekt był skierowany do zaopiniowania przez Komisję 
Budżetu. Komisja nie musi głosować w tej sprawie.  
Radny Michał Gramatyka zauważył, że jeśli projekt będzie dalej kierowany na sesję 
Sejmiku powstaje dylemat: Pan Marszałek jako Radny będzie głosował za kredytem 
na zakup budynku a jako Marszałek wypowiada się, że nie chce tego budynku.  
Radny Jan Kawulok zauważył, że Pani Skarbnik wyjaśni kwestię, każdy będzie miał 
informację i zagłosuje.  
Radna Lucyna Ekkert – stwierdziła, że kredyt jak najbardziej, zgodnie z podjętą 
uchwałą trzeba realizować.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zauważył, że Komisja nie będzie głosować w 
sprawie projektu uchwały. Warto omówić temat jeśli dotyczy naszej Komisji.  
Radni zastanawiali się nad kwestią opiniowania innych projektów, które nie są wprost 
kierowane do Komisji. 
 
Ad. 4 
Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Piotr Bańka przeszedł do korespondencji bieżącej. 
Zapoznał Radnych z pismem Wicemarszałka Województwa Śląskiego, Pana Dariusza 
z dn. 28.03.2019 r. (ZD-PZ.614.6.2019; ZD-PZ.KW-00027/19) z prośbą o wytypowanie 
przedstawicieli Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia do udziału z głosem 
doradczym w pracach: 

 komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone do konkursu ofert w ramach 
Krajowego Programu Zapobiegania Zakażeniom HIV i Zwalczania AIDS, 

 komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone w ramach konkursu ofert pn.: 
Promocja zdrowia psychicznego i zapobieganie zaburzeniom psychicznym,  
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 komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone w ramach konkursu ofert pn.: 
Wsparcie działań promujących zdrowie z zakresu: profilaktyki otyłości i 
nadwagi, profilaktyki chorób płuc ze szczególnym uwzględnieniem profilaktyki 
antynikotynowej oraz zagrożeń jakie niesie dla zdrowia zanieczyszczone 
powietrze.  

Zainteresowanie udziałem w komisjach konkursowych zgłosiły: 
- Radna Maria Materla (konkurs dotyczący promocji zdrowia psychicznego), 
- Radna Urszula Koszutska (konkurs dotyczący działań z zakresu profilaktyki), 
- Radna Katarzyna Stachowicz (konkurs dotyczącego AIDS i HIV). 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka poddał zgłoszone kandydatury pod 
głosowanie.  
Wniosek: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku jednogłośnie (za:17) wytypowała: 

 Radną Katarzynę Stachowicz jako przedstawiciela z głosem doradczym 
do prac w komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone do konkursu 
ofert w ramach Krajowego Programu Zapobiegania Zakażeniom HIV i 
Zwalczania AIDS, 

 wytypowała Radną Marię Materlę jako przedstawiciela z głosem 
doradczym do prac w komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone w 
ramach konkursu ofert pn.: Promocja zdrowia psychicznego i 
zapobieganie zaburzeniom psychicznym,  

 Radną Urszulę Koszutską jako przedstawiciela z głosem doradczym do 
prac w komisji konkursowej oceniającej wnioski złożone w ramach 
konkursu ofert pn.: Wsparcie działań promujących zdrowie z zakresu: 
profilaktyki otyłości i nadwagi, profilaktyki chorób płuc ze szczególnym 
uwzględnieniem profilaktyki antynikotynowej oraz zagrożeń jakie niesie 
dla zdrowie zanieczyszczone powietrze.  

Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zapoznał Radnych z pismem Marszałka 
Województwa Śląskiego, Pana Jakuba Chełstowskiego, z dn. 29 marca 2019 r. (ZP-
PS.614.1.2019 ZP-PS.KW-00011/19) w sprawie wytypowania Radnego Sejmiku z 
głosem doradczym do prac w komisji konkursowej do spraw Konkursu ofert na 
realizację zadania publicznego Województwa Śląskiego pn.: Edukacja i promocja 
działań związanych z kontynuacją kampanii: „Śląskie. Dla Seniora” i „Śląskie. Dla 
Kobiety”.  
Zainteresowanie udziałem w komisji konkursowej zgłosiła Radna Alina Nowak.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka poddał zgłoszoną kandydaturę pod 
głosowanie.  
Wniosek: Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia na posiedzeniu w dniu 
10 kwietnia 2019 roku jednogłośnie (za:17) wytypowała Radną Alinę Nowak jako 
przedstawiciela z głosem doradczym do prac w komisji konkursowej do spraw 
Konkursu ofert na realizację zadania publicznego Województwa Śląskiego pn.: 
Edukacja i promocja działań związanych z kontynuacją kampanii: „Śląskie. Dla 
Seniora” i „Śląskie. Dla Kobiety”.  
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał 
od Radnego Klaudiusza Komora Apel Beskidzkiej Izby Lekarskiej podjęty na XXXVIII 
Okręgowym Zjeździe Lekarzy Beskidzkiej Izby w dniu 23 marca 2019 roku w sprawie 
konkursów na stanowiska ordynatorskie. 
Radny Klaudiusz Komor wyjaśnił, że aktualnie nie przeprowadza się konkursów 
ordynatorskich tylko powołuje kierowników oddziału. Funkcja jest taka sama, 
odpowiedzialność taka sama ale prestiż zawodu, szczególnie wśród pacjentów, jest 
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mniejszy. Zasygnalizował, że zgodnie z informacjami, które uzyskał były swojego 
czasu takie zalecenia organu założycielskiego, by szpitale marszałkowskie raczej 
korzystały z funkcji kierownika. W związku z czym prosi o rozważenie apelu, żeby 
jednak funkcję przywrócić. W komisjach konkursowych ilość głosów przedstawicieli 
organu założycielskiego jest przeważająca, udział przedstawicieli izby lekarskiej nie 
zmieni wyników konkursu  
Radny Jan Kawulok zgodził się ze zdaniem Radnego Klaudiusza Komora. Konkurs 
na stanowisko ordynatora to kompromis trzech stron: dyrektora, izby lekarskiej,  
konsultanta. Kompromis wypracowany w drodze konkursu daje pozytywne efekty. 
Zmiany ustawowe umożliwiły kierowanie oddziałem przez ordynatora lub kierownika. 
Część naszych zakładów ma wpisane dzisiaj w statucie, że oddziałem kieruje 
kierownik. Zapytał Panią Dyrektor Daniel, jak podchodzi do sprawy środowisko 
dyrektorskie?  
p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel wyjaśniła, że dla nich jedno i drugie 
rozwiązanie jest do zaakceptowania. Był wcześniej Wicemarszałek, który był lekarzem 
i wprowadzono takie zmiany. Były pewne problemy w niektórych jednostkach, co 
zgłaszali dyrektorzy. Ustawa zezwoliła na takie rozwiązanie. Ordynator jest wybierany 
na okres 6 lat. Zgadza się z Panem Doktorem Komorem, że jest to prestiż ale był też 
problem z zarządzaniem niektórymi oddziałami. Ordynator skupia się na danej 
działalności medycznej ale niekoniecznie pilnował finansów. To też miało na celu taką 
odpowiedzialność za zarządzanie oddziałem – nie tylko udzielanie świadczeń 
medycznych ale również za gospodarkę lekami. Zdarzało się czasem, że dyrektor miał 
problem z egzekwowaniem niektórych rzeczy. Marszałkowie zadecydowali o takim 
kierunku zmian. 
Radny Jan Kawulok stwierdził, że jest po stronie Radnego Komora w tym temacie ale 
apel nic nie zmieni. Możemy jako Komisja Zdrowia podjąć pewne działania - choćby 
próbować porozmawiać z dyrektorami i przekonać do tej racji, że to jest trudniejsze 
rozwiązanie ale być może lepsze z perspektywy 10 lat funkcjonowania oddziału. Jeżeli 
będzie zdecydowany sprzeciw trzeba się pogodzić się z tym, że będzie po staremu. Z 
kolei na pewno procedura konkursowa była trudna. W tej chwili zamiast ułatwić 
procedurę dopisano w ustawie „lub kierownika”. Rozporządzenie mówiło o zasadach 
powoływania ordynatorów, to pojawiła się szybko interpretacja prawna, że w 
przypadku kierownika nie trzeba konkursu i sprawa została szybko rozwiązana. Jako 
osoba od lat kierująca podmiotami ma osobiście pewien niedosyt w tej kwestii. 
Radna Lucyna Ekkert zauważyła, że można zaapelować ale to co wynika z ustawy 
pozostaje. Są takie a nie inne przepisy. Decyzja zostaje po stronie dyrektora 
Radny Klaudiusz Komor zauważył, że była jednak sugestia ze strony organu 
prowadzącego, Urzędu Marszałkowskiego, żeby iść w stronę kierowników 
Radna Lucyna Ekkert stwierdziła, że sugestia jest sugestią ale decyduje ten, który 
zarządza. Możemy sugerować, apelować ale tak jest. 
Radny Jan Kawulok stwierdził, że jest furtka – można zapisać to statutach, które 
zatwierdzamy. 
Radna Lucyna Ekkert stwierdziła, że statut nie może być sprzeczny z ustawą aktem 
wyższego rzędu. 
Radny Jan Kawulok odpowiedział, że ustawa daje możliwość: to lub to. Niższy 
dokument to doprecyzuje. Jak zapiszemy to w statucie decyduje Sejmik, jak w 
regulaminie - to dyrektor. Możliwość prawna jest, pozostaje pytanie czy chcemy. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zauważył, że są różne modele, schematy 
prowadzenia oddziałów. Ten ordynatorski może jest bardziej autorytarny i nawiązuje 
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do niemieckiego systemu zarządzania. Są też konsultanckie sposoby prowadzenia i 
wtedy osoba zarządzająca koordynuje pracę specjalistów. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Dariusz Iskanin zauważył, że do kierowników 
powołanych na nowych zasadach bardzo często zwraca się „ordynatorze”. Generalnie 
jest to kwestia organu prowadzącego czy dyrektora danej jednostki. Musimy zdawać 
sobie sprawę, że nie zawsze dobry lekarz jest od razu dobrym menadżerem, który 
dobrze poprowadzi oddział pod względem finansowym. Organ prowadzący ma 
większy wpływ na decyzje osoby kierującej w momencie, gdy dana osoba jest 
kierownikiem niż ordynatorem z wyboru. 
Radny Klaudiusz Komor polemizował, że możemy też sobie odpowiedzieć, czy leżąc 
w szpitalu chcemy być leczeni tanio czy dobrze? Czy jako ordynator mamy podchodzić 
do leczenia z punktu widzenia medycznego czy finansowego i ekonomicznego?! 
Osobiście wolałby być leczony dobrze. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zauważył, że w sprawach bieżących było 
pismo, jeszcze na poprzedniej Komisji firmy Husair. Wszyscy członkowie Komisji 
otrzymali to pismo. Jest także pismo skierowane do Pana Jakuba Chełstowskiego, 
Marszałka Województwa Śląskiego od NSZZ „Solidarność” w Częstochowie, Pani 
Przewodniczącej Barbary Czekaj (z dn. 05.03.2019 r. - znak rkp-36779/19). 
Przewodniczący zapoznał Komisję z treścią pisma i poinformował, że rozmawiał z 
Panem Marszałkiem na ten temat, który zapewnił że wystosuje odpowiedź. 
p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego Barbara Daniel w nawiązaniu do treści pisma wyjaśniła, że 
spółka Szpital Megrez powstała z przekształcenia Szpitala Wojewódzkiego Nr 1 im. 
Gasińskiego w Tychach. Zostały sprzedane udziały tej spółki. Przy sprzedaży udziałów 
Zarząd Województwa pokrył zadłużenie tego szpitala. Taka była umowa zawarta przy 
sprzedaży udziałów. Miasto Tychy bierze na siebie prowadzenie szpitala. Prezydent 
zwrócił się też o wsparcie finansowe i Zarząd Województwa wyraził wolę takiego 
wsparcia w trybie dwuletnim na zakup sprzętu medycznego. Natomiast do 
Częstochowy też poszło sporo pieniędzy. Niejednokrotnie rozmawiano na 
posiedzeniach Komisji Zdrowia o Częstochowie, która otrzymała poważne wsparcie 
finansowe. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka stwierdził, że pism więcej nie ma. 
Przypomniał, że jest protokół nr 3 z posiedzenia Komisji w dniu 30 stycznia 2019 r. 
Protokół był przesłany drogą mailową. Wobec braku uwag poddał protokół pod 
głosowanie. 
Komisja w głosowaniu - za :14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 – przyjęła protokół nr 3. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakąś sprawę? 
Radny Klaudiusz Komor poinformował, że samorządy lekarskie województwa 
śląskiego pochyliły się nad szpitalnymi oddziałami ratunkowymi. W kontekście 
informacji medialnych o dramatycznych zdarzeniach poruszył problem tworzących się 
kolejek na SOR, długiego oczekiwania 10/12 godzinnego. Samorządy dostrzegają te 
problemy. Powstał projekt wymyślony przez Prezesa Śląskiej Izby Lekarskiej, który 
wsparły pozostałe izby z terenu województwa. Chodzi o akcję informacyjną: SOR – 
tutaj ratuje się życie. Na SOR nie powinni zgłaszać się pacjenci, którzy nie są w stanie 
zagrożenia życia. Dla nich stworzone są punkty nocnej i świątecznej pomocy opieki 
zdrowotnej. W ramach tej akcji chcą o tym przypominać. Zapowiedział, że będzie 
apelował na sesji do Pana Marszałka o włączenie Urzędu Marszałkowskiego w tą 
akcję. Wiemy, że jest wsparcie ze strony Śląskiego Oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia, jest wsparcie pozostałych samorządów (pielęgniarek i położnych oraz innych 
zawodów medycznych). Inicjatywa jest godna poparcia. 
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Radna Urszula Koszutska zapytała, czy następują jakieś zmiany personalne w 
spółkach marszałkowskich? Czy można uzyskać taką wiedzę, gdzie nastąpiła taka 
zmiana? 
Radna Maria Materla zauważyła, że takie informacje są na stronie internetowej, na  
BIP. 
Radny Jan Kawulok w nawiązaniu do propozycji Radnego Komora zauważył, że 
niejednokrotnie pacjent idzie na SOR, bo nie ma wyjścia. Zwrócił uwagę, że istotna 
jest tutaj sieć punktów nocnej i świątecznej pomocy. Apel jest słuszny. Zasygnalizował, 
że być może trzeba przy okazji powstającej Strategii zastanowić się, jak zorganizować 
sieć pomocy, w jakiej odległości od miejsca zamieszkania, żeby dla pacjenta było 
najkorzystniej. 
Radny Klaudiusz Komor podkreślił, że chodzi o coś innego. Tu chodzi o pacjentów i 
ich celowe działania: odkładanie z powodu kolejki w przychodni wizyty na godzinę 
późniejszą niż 18, by iść na SOR, czy też opowiadanie, że doznało się urazu tylko po 
to by skorzystać na SOR z tomografii, na którą u specjalisty oczekuje się kilka 
miesięcy. Niestety coraz więcej ludzi w ten sposób omija kolejki nie zdając sobie 
sprawy z konsekwencji dla pacjentów z zagrożeniem życia. 
Radny Jan Kawulok zauważył, że wiele zależy od lekarza rodzinnego – jeżeli zleca 
badania w razie potrzeby bez problemu, to pacjent nie ma potrzeby pójścia na SOR. 
Procent pacjentów na SOR ocenia jakość pracy lekarza rodzinnego. 
Radna Renata Caban zauważyła, że jeżeli przy skierowaniu od lekarza rodzinnego 
pacjent czeka pół roku na tomograf, to będzie szedł w kierunku szybkiego uzyskania 
świadczenia. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zwrócił uwagę na organizację dyżurów lekarza 
nocnej i świątecznej opieki. Założenie było takie by nocna i świąteczna pomoc była w 
tym samym budynku. Nasuwa się pytanie, czy w naszych jednostkach tak to 
funkcjonuje. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Dariusz Iskanin wyraził zadowolenie, że 
temat SOR jest dostrzegany. Istotą jest współpraca pomiędzy SOR a nocną i 
świąteczną opieką. Zauważył, że apel może przyczynić się do odblokowania SOR. 
Zwrócił również uwagę na zagęszczenie ilości jednostek i SOR. 
Radny Jan Kawulok zauważył, że rozbicie odpowiedzialności jest problemem 
aglomeracji w kwestii odmów przyjęć. 
Przewodniczący Komisji Piotr Bańka zasygnalizował temat projektu pn. Krajowa 
Sieć Onkologiczna. Poinformował, że pilotażowy program prowadzony jest w 
województwie dolnośląskim.  
Przewodniczący podziękował wszystkim za spotkanie oraz dyskusję i zakończył 
posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 

 
 
 

 
Przewodniczący Komisji 

Polityki Społecznej i Ochrony 
Piotr Bańka 

 


